ترجمة المحاظرة الثانية

The Renaissance 1485–1660


CONTEXTS AND CONDITIONS :
At the end of the 1400 s, the world changed. Two key dates can mark the beginning of modern times. In 1485, the Wars of the Roses came to an end, and, following the invention of printing, William Caxton issued the first imaginative book to be published in England – Sir Thomas Malory’s retelling of the Arthurian legends as Le Morte D’Arthur. In 1492, Christopher Columbus’s voyage to the Americas opened European eyes to the existence of the New World. 
عصر النهضة ( 1485 – 1660 )
السياق والشروط :
في نهاية القرن 1400 العالم تغير ، اثنين من التواريخ استطاعت تغيير بدايات العصر الحديث . ففي العام 1485 كانت بداية نهاية الحروب الوردية وتبعها اختراع الطباعة ، فأصدر ويليام كاستون اول كتاب في الخيال وانتشر في انجلترا ، كروايات السير توماس مالوري من أساطير آرثر الاسطورية ، ففي العام 1492 فتحت رحلة كريستوفر كولومبس الى الامريكتين العينين الاوربية الى وجود عالم جديد .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ــــــــــــ

both geographical and spiritual, are the key to the Renaissance, the ‘rebirth’ of learning and culture, which reached its peak in Italy in the early sixteenth century and in Britain during the reign of Queen Elizabeth I, from 1558 to 1603.
سواء على الصعيد الجغرافي او الروحي هي المفتاح لعصر النهضة وولادة جديد للتعليم والثقافة ، حيث بلغ ذروته في ايطاليا في اوائل القرن السادس عشر وفي بريطانيا في عهد الملكة اليزابيث الاولى عام 1558-1603 .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــــــــ

England emerged from the Wars of the Roses (1453–85) with a new dynasty in power, the Tudors. As with all powerful leaders, the question of succession became crucial to the continuation of power.
So it was with the greatest of the Tudor monarchs, Henry VIII, whose reign lasted from 1509 to 1547. In his continued attempts to father a son and heir to the line, Henry married six times. But his six wives gave him only one son and two daughters, who became King Edward VI, Queen Mary I, and Queen Elizabeth I. 
خرجت انجلترا من حرب الوردتين في العام (1453- 1485) مع سلالة جديدة في السلطة كما هو الحال مع جميع الزعماء الاقوياء وأصبحت مسألة الخلافة حاسمة لإستمرار السلطة . لذا كان من أعظم الملوك تودور هنري الثامن ، والذي استمر حكمه من 1509 – 1547 . فاستمر في محاولاته لوالد الابن وريث الخط (الملك) فتزوج هنري ست مرات ، ولكن الزوجة السادسة هي التي اعطته فقط ولدا واحداً وابنتين والذي اصبح هو الملك ادوارد السادس والملكة ماري الاولى والملكة اليزابيث الاولى .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ــــــــــــــــ
The need for the annulment of his first marriage, to Catherine of Aragon, brought Henry into direct conflict with the Catholic church, and with Pope Clement VII (1521–32) in particular. In reaction to the Catholic church’s rulings, Henry took a decisive step which was to influence every aspect of English, then British, life and culture from that time onwards. He ended the rule of the Catholic church in England, closed (and largely destroyed) the monasteries – which had for 58 The Renaissance 1485–1660 centuries been the repository of learning, history, and culture – and established himself as both the head of the church and head of state. 
فضرورة فسخ زواجه الاول من كاترين من اراغون جلب لهنري الصراع المباشر مع الكنيسة الكاثوليكية والبابا كليمنت السابع في العام 1521-1532) على وجه الخصوص . ففي رد فعل على حكم الكنيسة الكاثوليكية اتخذ خطوة حاسمة حيث أثر ذلك على كل جانب من جوانب الحياة الثقافية الانجليزية والبريطانية منذ ذلك الوقت . فأنهى حكم الكنيسة الكاثوليكية في انجلترا وأغلق الاديرة التي كانت مستودعا للتعلم والتاريخ والثقافة لمدة 58 عاما يمثل عصر نهضتها ، وفرض نفسه على راس كل من الكنيسة ورئيس الدولة.
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــــــــــــــــــ

The importance of this move, known as the Reformation, is huge. In a very short period of time, centuries of religious faith, attitudes and beliefs were replaced by a new way of thinking. Now, for example, the King as ‘Defender of the Faith’ was the closest human being to God – a role previously given to the Pope in Rome. Now, England became Protestant, and the nation’s political and religious identity had to be redefined. Protestantism, which had originated with Martin Luther’s 95 Theses in Wittenberg in 1517, became the official national religion, and the King rather than the Pope became head of the church.
فأهمية هذه الخطوة والمعروفة باسم الاصلاح ضخمة ، ففي فترة قصيرة جدا من الزمن استعيض بتفكير جديد في المعتقدات والمواقف الدينية والايمانية ، الان على سبيل المثال كان المدافع عن الايمان هوالملك القريب من الله وهو دور معين في وقت سابق الى البابا في روما . فاصبحت انجلترا بروتستانية وهوية الامة السياسية والدينية وكان لابد من إعادة الاعتراف بها ، فأصبحة الديانة البروتستاتنتينة التي قد نشأت مع اطروحات مارتن لوثر الخمسة والتسعين في فيتنبرغ عام 1517 ، فأصبحت الديانة الرسمية الوطنية ولابد من الملك البابا أن يصبح رئيسا للكنيسة .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــــ
Although King Henry himself remained nominally Catholic, despite being excommunicated by the Pope, all the Catholic tenets, from confession to heaven and hell, were questioned. It was, quite simply, the most radical revolution in beliefs ever to affect the nation. The closest *****alent shock to the nation’s religious and moral identity is Charles Darwin’s On the Origin of Species (1859), whose theories undermined the religious and biblical beliefs of Victorian society and led to a colossal crisis of identity and faith.
فبالرغم من أن الملك هنري ملك للكنيسة الكاثوليكية التي حاولت إبعاده على الرغم من كونه حرم من البابوية وتم استجواب جميع العقائد الكاثوليكية من الاعتراف الى السماء فكانت ثورته بكل بساطة راديكالية في معتقداته من أي وقت مضى أن تؤثر على الامة . فكانت صدمة لهوية الامة الدينية والاخلاقية القريبة من تشارلز داروين حول أصل الانواع عام (1859) وهذه النظرية تقوض المعتقدات الدينية والكتاب المقدس من المجمتع الفيكتوري والذي أدى الى أزمة هائلة من الهوية والايمان .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــــــــــــــ
The Reformation in the reign of Henry VIII provoked a similarly overwhelming crisis in England in the sixteenth century. England’s identity began to be separate and distinct from Europe. The nation was to affirm its individuality historically in two ways: in the conquest of Empire, and in the domination of the seas, achieved during the reign of Henry’s daughter Elizabeth I. 
أثار الاصلاح في عهد هنري الثامن أزمة ساحقة مماثل لما هو في انجلترا في القرن السادس عشر فبدأت هوية انجلترا لتكون منفصلة ومتميزة من اوروبا. فكانت الامة تؤكد فرديته تاريخيا بطريقتين في غزو الامبراطورية وفي السيطرة على البحار والتي تحققت في عهد ابنة هنري اليزابيث الاولى .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ــــــــــــــــــــ
Henry VIII’s break with Rome was not carried out as an isolated rebellion. Two European thinkers, in particular, established the climate which made it possible. The first of these was the Dutch scholar Erasmus whose enthusiasm for classical literature was a major source for the revival in classical learning. His contempt for the narrowness of Catholic monasticism (expressed in The Praise of Folly) was not an attempt to deny the authority of the Pope, but a challenge to the corruption of the Catholic church. Erasmus had no time for unnecessary ritual, the sale of pardons and religious relics.
لم يتم كسر هنري الثامن مع روما على تمرد العزلة نحوه . فكان اثنين من المفكرين الاوربين على وجه الخصوص الذين هيئوا المناخ المناسب والذي جعل ذلك ممكنا . فكان أول المفكرين الباحث الهولندي ايراسموس والذي لديه الحماس في تعلم الادب الكلاسيكي وكان مصدرا رئيسيا للنهضة في التعلم الكلاسيكي وإحتقاره للرهبانية الكاثوليكية (التي أعرب عنها في مديح الحماقة) ليس محاولة لإنكار سلطة البابا ولكن تحديا لفساد الكنيسة الكاثوليكية. كان لاوقت لدى ايراسموس للطقوس التي لاداعي لها وباع القطع الاثرية والدينية بعفوية .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ــــــــــــــــــــــــــ
He wished to return to the values of the early Christian church and in order to do so, produced a Greek edition (1516) of the ******ures in place of the existing Latin one. Through his visits to England, Erasmus became a friend of Sir Thomas More, who was later beheaded for refusing to support Henry VIII’s divorce from Catherine of Aragon. Although much of Erasmus’s work prepared the ground for Protestant reforms, his aim was to purify and remodel the Catholic church, not to break away from it. 
أعرب عن رغبته في العودة الى قيم الكنيسة المسيحية المبكرة وأنتج من أجل ذلك القيام بطباعة الكتاب المقدس باليونانية عام 1516 بدلا من اللاتينية . فمن خلال زياراته الى انجلترا أصبح صديقا لإيراسموس السير توماس مور ، والذي قطع رأسه في وقت لاحق لرفضه تأييد طلاق الملك هنري الثامن من كاترين من أراغون. وعلى الرغم من كثيرة أعمال ايراسموس في تمهيد الطريق لإصلاحات البروتستانتينية فكان هدفه تنقية وإعادة تشكيل الكنيسة الكاثوليكية وليس البعد عنها .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــــــــــــــــــــــــــ
He represented the voice of learning and knowledge, of liberal culture and tolerance. 
* - For more details about humanists see the end of this lecture
للحصول على مزيد من التفاصيل حول الانسانيون يمكن رؤية نهاية هذه المحاضرة .

it was a quite different temperament, the German Martin Luther’s, which marked the decisive break with Rome. Luther agreed with much of what Erasmus said about the corruption of the Catholic church but they disagreed on their responses and Luther refused to submit to the Pope’s authority. Many historians regard 1517, when Luther pinned to a chapel door his 95 Theses Against the Sale of Papal Indulgences, as the start of the Reformation and the birth of Protestantism.
فإيراسموس يمثل صوت التعلم والمعرفة والثقافة الليبرالية والتسامح . فكان صاحب مزاج مختلف تماما ، كما الالماني مارتن لوثر الذي شهد قطيعة حاسمة مع روما فوافق مع الكثير مما يقوله ايراسموس من فساد الكنيسة الكاثوليكية لكنه اختلف على ردود الافعال ورفضه الخضوع لسلطة البابا. العديد من المؤرخين في عام 1517 عندما علق لوثر على باب الكنيسة 95 اطروحة ضد بيع صكوك الغفران البابوية وبداية الاصلاح ومولد البروتستاتنتينية .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ــــــــــــ
Luther’s continuing opposition to the Pope led to his excommunication (1521) and the further spread of religious individualism in Northern Europe. It is against this background that we should place Henry VIII’s adoption of the role of the head of the English church and the church’s own quite separate style of Anglicanism. Luther’s mission in developing the church outside Catholicism was taken up by the Frenchman, Jean Calvin. 
قاد المعارضة لوثر المستمر للبابا الى حرمانه حتى 1521 وزاد انتشار الفردانية الدينية في اوروبا الشمالية. فمن هذا المنطلق يجب علينا إعتماد مكان هنري الثامن لدور رئيس الكنيسة الانجليزية والكنيسة نفسها منفصلة تماما عن الانجليكية ، واتخذت البيعة للوثر في وضع الكنيسة الكاثوليكية من قبل الفرنسي جان كالفين.
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ـــــــــ
Like Luther, Calvin saw the Bible as the literal word of God and the very foundation for his ideas. For the last twenty years of Calvin’s life, Geneva became the powerhouse of Protestantism. It functioned as a model of civic organization and behaviour and included a much stricter morality – for example, dress was austere, patriarchy took a stronger grip, drama was censored, women were drowned and men beheaded for adultery. 


كالفين رأي الكتاب المقدس حرفيا ككلمة الله وكان تركيزه الاساسي لافكاره مثل لوثر ، وعلى مدى السنوات العشرين الاخيرة من حياة كالفن أصبحت جنيف قوة للبروتستانتينية . على انها بمثابة نموذج للتنظيم المدني والسلوك الاخلاقي أكثر صرامة –على سبيل المثال- اللباس والتقشف والنظام الابوي الذي أخذ قبضة أقوى وكانت الرقابة على الدراما ، وقطع راس الرجل والمرأة بتهمة الزني .
ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــ ــــــــــــــــــــــــــــــ
This was significant because the ideas developed in Geneva spread to regions of Northern Europe, including Scotland and the non-conformist tradition in England and Wales. This influential movement culminated a century later in the triumph of Cromwell’s Puritan Commonwealth. After the Reformation, the place of man in the world had to be re-examined. This was a world which was expanding. In 1492, Christopher Columbus travelled in search of the Indies, landing first in the Caribbean island of Hispaniola. For many years he was credited with having ‘discovered’ the Americas. Over the next century or so, Copernicus and Galileo would establish scientifically that the Earth was not the centre of the universe.


وهذا مهم لأن الافكار المتقدمة في جنيف تنتشر الى مناطق شمال أوروبا ، بما فيها اسكتلندا الغير متقيدة (ملتزمة) بالتقليد في انجلترا ، وتوجت هذه الحركة المؤثرة في وقت لاحق بإنتصار الكومنولث البروتستانتي بعد الاصلاح ، وكان يجب إعادة النظر في مكان هذا العالم الذي كان يتوسع في عام 1492 حيث سافر كريستوفر كولمبوس في البحث عن الهند وأول هوبط له في الجزيرة الكاريبية هيسبانيولا وكان له الفضل في إكتشاف الامريكتين خلال القرن القادم أو نحو ذلك ، حيث أسس كوبرنيكوس وغاليليو نظرية علمية بأن الارض ليست مركز الكون .
